

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ခိုင်မာမြဲမြံစွာ ရပ်တည်နိုင်

လောကဓံတရားများနှင့် တွေ့ကြုံရသော ရဟန္တာအရှင်မြတ် တို့သည် အမျက်ထွက်ခြင်းမရှိ။ သည်းခံ၏။ မြေကြီးကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ တံတိုင်းကြီးကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ခိုင်မာမြဲမြံစွာ ရပ်တည်နိုင်၏။ အရှင်သာရိပုတ္တရာ၏ အမျက်မထွက်၊ သည်းခံခြင်းနှင့် ပြည့်စုံသောစိတ်ကို ရှိခိုးကော်ရော် ပူဇော်ကန်တော့ရာ၏။

အရဟန္တာဝဂ်(ဓမ္မပဒ - ၉၅)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၃ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၀၃၃)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့သို့ ရောက်ရှိ

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ရှင်ဗိုအာဘေး၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ရန် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဂျပန်နိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ Mr. Masaki Yasumatsu နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် တိုကျိုမြို့သို့ ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ရောက်ရှိကြရာ ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာ ဟိရိုတိုအိုဇိုမိ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသုရိန်သန်းဇင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ တာတို ဟိရိုချိနှင့် မြန်မာသံရုံး၊ စစ်သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ မိသားစုများက ဟာနေဒါအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့သည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ခေတ္တတည်းခိုမည့် The Imperial Hotel သို့ ရောက်ရှိကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ဟာနေဒါအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသူများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ် (သတင်းစဉ်)

စီးပွားရေးအလျင်အမြန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အကတိလိုက်စားမှု အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အတွက် ပြည်သူ့ပြည်သားများ တိုင်ကြားနိုင်

စာမျက်နှာ - ၉

ထိုင်းဘုရင်နန်းတက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ပြုလုပ်ရန် လျာထား

စာမျက်နှာ - ၁၀

အဖြေရှာဖွေနေဆဲ ငလျင်ဘေး ကျရောက်မှုများနဲ့ အိတ်လီ

စာမျက်နှာ - ၁၁

ပလက်ဝ-ကျောက်တော် နေ့ချင်းပြန်သွားလာနိုင်တော့မည်

ပလက်ဝ နိုဝင်ဘာ ၁

ပလက်ဝမြို့မှ ကျောက်တော်မြို့သို့ ခရီးသွားလာရာ၌ ရေကြောင်းလမ်းခရီးတစ်ခုတည်း ကိုသာ စုန်ဆန်သွားလာကြရသဖြင့် ပလက်ဝမှ ကျောက်တော်မြို့သို့ နံနက် ၇ နာရီထွက် ရေယာဉ်များသည် လမ်းခရီးကျေးရွာအဝင်အထွက်ခရီးဖြင့် ခြောက်နာရီကြာ ပြေးဆွဲ ခုတ်မောင်းရကာ ကျောက်တော်မြို့၌ ညအိပ်ရပ်နား၍ သွားလာကြရသည်။

ယခုအခါ ပလက်ဝ-ကျောက်တော်ကားလမ်း ၃၃ မိုင် ၅ ဖာလုံကို ဖောက်လုပ် ပြီးစီးသွားသဖြင့် ပလက်ဝ-ကျောက်တော်ကားလမ်းအတိုင်း လောင်းကူးကျေးရွာ အရှေ့ဘက်ကမ်းမှ ကျောက်တော်မြို့သို့ နေ့ချင်းပြန်ခရီး သွားလာနိုင်ကြတော့မည် ဖြစ်သည်။

ပလက်ဝမှ ကျောက်တော်မြို့သို့ လိုက်ပါလိုကြသော ခရီးသွားပြည်သူများအနေ

ဖြင့် “ရှာလုံမ” လူစီးသီးသန့်မှန်လုံအမြန်ယာဉ်ဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှစ၍ ခရီးသည်နည်း လျှင် တစ်နေ့တစ်စီးနှုန်းပုံမှန်ပြေးဆွဲပေးပြီး ခရီးသည်များလာပါက ခေါက်ရေပိုမို ပြေးဆွဲသွားရန်နှင့် ပွင့်လင်းရာသီ၌ ဆီမီးပလက်ဝ-ကျောက်တော်ခရီးစဉ်ကို ပုံမှန် ပြေးဆွဲသွားရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။

မကြာမီ ပလက်ဝမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းမှ Golden Star သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး အသင်းကလည်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၏ ပလက်ဝခရီးစဉ်အတွင်း ညွှန်ကြားခဲ့မှုအရ ပလက်ဝ-ကျောက်တော်-စစ်တွေ ပလက်ဝ-ရန်ကုန်၊ ပလက်ဝ-မန္တလေး ခရီးစဉ်များကို လိုင်းအနေဖြင့် တိုးချဲ့ပြေးဆွဲသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း လည်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၄ *

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း မှန်တိုင်းငယ်အဖြစ် ရောက်နိုင်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့ တောင်ပိုင်းတို့တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နေသည်။ အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း ပိုမိုအားကောင်းလာကာ မှန်တိုင်းငယ်တစ်ခုအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်း တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။ (မိုး/လေ)



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

မြန်မာ့စီးပွားရေးတိုးတက်ဖို့ လမ်းစဉ်များ

ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၂/၂၀၁၆) အစည်းအဝေးကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် အစည်းအဝေး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံ့ စီးပွားရေးကို အကျိုးပြုနိုင်သည့် စီမံကိန်းများ၊ ဘတ်ဂျက်များဖြစ်ရန် အစိုးရ ဌာနဆိုင်ရာများက တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်သိမှုရှိရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ငွေရေးကြေးရေးနယ်ပယ်တွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် ပြင်ဆင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ပြီးခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်အတွင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် နိုင်ငံအတွင်း အခွန်ထမ်းဆောင်မှု အများဆုံးလုပ်ငန်းရှင် ၁၅၀ ကျော် တွေ့ဆုံပွဲ၌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် စီးပွားရေး နှေးကွေးမှုဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ဝန်ခံပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခု ဘတ်ဂျက် နှင့်ပတ်သက်၍ ပြင်ဆင်ခဲ့ခြင်းများကြောင့် အစိုးရ၏ ငွေလုံး ငွေရင်းအသုံးစရိတ်များ အပြောင်းအလဲရှိနိုင်ခြင်းအပေါ် စောင့်ဆိုင်းသုံးစွဲ ရသည့်အတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် သက်ရောက်မှုအချို့ရှိခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ယနေ့ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးအခြေအနေသည် တိုးတက်မှုနှေးကွေးနေသည့် အတွက် အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ ငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (IMF) က ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလျက်ရှိပါသည်။ ကမ္ဘာတွင် ဝေါလ်မတ်တော်လှန်ရေး (Walmart Revolution) ခေတ်ကုန်ဆုံးပြီ ဟု ဆိုလာကြသည်။

၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်လွန်ကာလများက ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှင့်အတူ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး နှစ်ဆတိုးလာခဲ့သည်။ ထိုစဉ်က ဥရောပသည် ညီညွတ်ခဲ့ကြသည်။ တရုတ်ပြည်သည် စက်ရုံမြို့ကြီးဖြစ်ခဲ့သည်။ ကုန်သွယ် ခွန်များ လျော့ကျခဲ့သည်။ ပိုဆောင်ခများ တစ်ဟုန်ထိုးကျဆင်းခဲ့သည်။ ၎င်းမှာ ဝေါလ်မတ်ခေတ် ဖြစ်သည်။ ယခုအပြောင်းအလဲများ ဖြစ်လာသည်။ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတွင် တရုတ်ပြည်၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း ပြောင်းလဲလာ သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် IMF ၏အစီရင်ခံစာအရ 'Made in China' အမှတ်တံဆိပ်ပါ သွင်းကုန်များမှာ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ရှိရာမှ ယခုအခါ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းလောက်အထိ ကျဆင်းသွားသည်ဟု ဆိုသည်။ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း တောင်ကိုရီးယား သင်္ဘောကုမ္ပဏီတစ်ခု ဒေဝါလီခံခဲ့ရာ အာရှမှ အမေရိကန်သို့ တင်ပို့နေသောကုန်စည်များ ခေတ္တရပ်တန့်မှုများ ဖြစ်သွားခဲ့ရသည်။ ဤသည်မှာ ဂလိုဘယ်လုံခြုံရေးရှင်း တုံ့ဆိုင်းလာခြင်း၏ လက္ခဏာတစ်ခုအဖြစ် ဖော်ပြကြသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး နှေးကွေးကျပ်တည်းနေသည့် ယခုအချိန်တွင်နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေများကို သုံးစွဲရာ၌ စိစစ်စစ်စစ်၊ အကျိုးရှိရှိ သုံးစွဲကြရန်၊ သုံးစွဲမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမြှင့်တင်ပြီး စောင့်ကြည့်မှုခံယူနိုင်ရန် သမ္မတက မှာကြားသွားခြင်းဖြစ်သည်။

လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံတော်၏ မက်ခရိုစီးပွားရေး အခြေအနေအရ စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး (GDP) သည် ခန့်မှန်းထားသည်ထက် လျော့နည်းနိုင်ပြီး စီးပွားရေး တိုးတက်မှုနှုန်းသည်လည်း ခန့်မှန်းသည်ထက် လျော့နည်းနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ယင်းသို့ လျော့နည်းခြင်းသည် လယ်ယာကဏ္ဍတွင် သဘာဝဘေးကြောင့် ကုန်ထုတ်ကျဆင်းခြင်း၊ သစ်တောကဏ္ဍတွင် သစ်ထုတ်လုပ်မှုများ လျော့ချထားခြင်း၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွင် ကမ္ဘာနှင့်အဝန်း ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းမှုကြောင့် ရငွေလျော့နည်း သွားခြင်း၊ သတ္တုနှင့် တွင်းထွက်ပစ္စည်းကဏ္ဍတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုများကို လျော့နည်းစေရန် စီမံဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ထုတ်လုပ်မှု လျော့နည်းခြင်းများကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသွားသည်။

ယခုမြန်မာနိုင်ငံ၏ ခန့်မှန်းထားရှိသည့် GDP တန်ဖိုးမှာ ကျပ်ငွေ ဘီလီယံ ရှစ်သောင်းကျော်ကျော်ဖြစ်ပြီး ဘတ်ဂျက်လိုငွေမှာ ကျပ်ငွေ ဘီလီယံ လေးထောင်ကျော်ကျော်ဖြစ်ရာ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် လိုငွေနှင့် GDP အချိုးမှာ ၄ ဒသမ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သို့သော် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ ဖြည့်စွက်ခွင့်ပြုငွေ တောင်းခံမှုအရ ဖြည့်စွက်ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၂၅၇ ဒသမ ၂၇၄ ဘီလီယံဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရများ အနေဖြင့် ရရှိမည့်ဘဏ္ဍာငွေအရင်းအမြစ်နှင့် ခွဲဝေပေးထားသည့် ဘဏ္ဍာ ငွေများကို မိမိတို့ဒေသအတွက် အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးပြုသွားကြရန် လိုကြောင်းလည်း ဒုတိယသမ္မတက ပြောကြားပါသည်။

ယခု နိုင်ငံစီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ရှိနေကြသည်။ သို့သော် နိုင်ငံတော်ခေါင်းဆောင်များက အခြေအနေကို အမှန်အတိုင်း သိမြင်ခြင်းက မှန်ကန်သောမူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များ ချမှတ်ခြင်း အတွက်များစွာအကျိုးရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။ တစ်ဖက်တွင် အမေရိကန်၏ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပယ်ဖျက်ပေးခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေအတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းလိုက်ခြင်းတို့ကလည်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ လမ်းစဉ်ဖြစ်လာနိုင်ပါသည်။ အခြားတစ်ဖက်မှ ကြည့်လျှင်လည်း နိုင်ငံ စီးပွားရေးကို အကျိုးပြုနိုင်သည့်စီမံကိန်းများ၊ ဘတ်ဂျက်များဖြစ်ရန် အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများက တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်သိမှု အပြည့် အဝရှိရန် အရေးကြီးပါကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။



ထင်သန်သောပြုပြင်စရာ

ရွာလယ်ချောင်းကူးတံတား ကျောက်စီတိုင် အက်ကွဲနေသဖြင့် သွားရေးလာရေး စိုးရိမ်ရ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း၌ တံတား ၃၈ စင်းရှိသည့်အနက် စစ်ကိုင်း - ရွှေဘို - မြစ်ကြီး နား အမှတ် (၃) ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ ချောင်းတောင် ရွာလယ်ချောင်းကူးတံတားတိုင်မှာ အက်ကွဲနေ၍ သွား လာရေးအတွက် ပြည်သူများစိုးရိမ်ပူပန်နေကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါတံတားသည် သံပေါင်း သစ်သား ကျောက်စီ တိုင်တံတားအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အက်ကွဲသော တံတားတိုင် အား သက်ဆိုင်ရာမှ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ဒေသခံများက မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ချောင်းကူးတံတားတွင် ချဉ်းကပ်လမ်းခင်းထားခြင်း မရှိသေးသည့်အတွက်လည်း သွားလာရေးခက်ခဲနေကြောင်း ချွန်းတောင်ရွာနေ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

(၆၁)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် Mr.& Miss.Body Fitness 2016 ပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ဘားအံ နိုဝင်ဘာ ၁ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင်နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော တိုင်းရင်းသားကရင်လူမျိုးတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်တစ်နေ့ဖြစ်သည့် (၆၁)နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် Mr.& Miss.Body Fitness 2016 ပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် က ဇွဲကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ထိုပြိုင်ပွဲကို ယခင်နှစ်များနှင့်မတူ တစ်မူထူးခြားစွာ စီစဉ်တင်ဆက်ခဲ့ပြီး Mr. Body Fitness ပြိုင်ပွဲကို အစီအစဉ်တစ်ခုသာ ယှဉ်ပြိုင်စေပြီး Miss. Body Fitness ပြိုင်ပွဲကိုမူ Model Physique, Evening Frown Dress, ကရင်ချည် ထည်ဖြင့် မြန်မာ့မူပြုပြီး တီထွင်ဆန်းသစ်သော ဝတ်စုံနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း အစီအစဉ် သုံးခုဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်စေခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာMr. Body Fitness ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပရာ

နှစ်သိမ့်ဆုရရှိ သူများအား ပြည်နယ်ပီအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးခွန်မျိုးတင်က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် တတိယဆုရမောင်ဝင်းစည်သူ၊ ဒုတိယဆုရမောင်ဘော်ဘော်နိုင်၊ ပထမဆုရ မောင်သန်းထွန်းတို့အား ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ဝင်းကျော် က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် Miss. Body Fitness ပြိုင်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ဆုရရှိသူများ အား ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး၏ဇနီး၊ ပြည်နယ်မိခင်နှင့်ကလေးနှင့်အမျိုး သမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခန့်ဝင်းနှင့် ပြည်နယ်ပီအိုဝ်းတိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး၏ဇနီး၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး၏ဇနီး ဒေါ်ခင်စန်းရီတို့က ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

Table with 2 columns: ၆၀-၆၁ နှစ်အရွယ် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း and ၁၀-၁၁ နှစ်အရွယ် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ဟဟီဘက်). Rows include Gold, Silver, and various currencies.

Advertisement for Myanmar Alinn Daily with logo and contact information: ၁၂၇၅ ခုနှစ် က စည်ထောင် သည်။ Myanmar Alinn Daily

နယ်မြေချင်း၊ ရေမြေချင်း ထိစပ်နေသည့်အတွက် တည်ငြိမ်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁
ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် အိန္ဒိယ သမ္မတနိုင်ငံ ရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Sunil Lanba, PVSM, AVSM, ADC နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။



ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံအကြား အစဉ်အဆက်တည်ရှိခဲ့သည့် ယဉ်ကျေးမှု ဆက်ဆံရေးနှင့် ပြည်သူများအချင်းချင်း အကြား ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်နိုင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအကြား၊ နှစ် နိုင်ငံ တပ်မတော်များအကြား ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှု၊ ကူးလူးဆက်ဆံမှုမြှင့်တင်ရေး၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင် ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ အိန္ဒိယခရီးစဉ်အတွင်း သဘောတူညီချက်များ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး၊ နယ်မြေချင်း၊ ရေမြေ ချင်း ထိစပ်နေသည့်အတွက် တည်ငြိမ် ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ် တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပင်လယ်ပြင်လုံခြုံရေး ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရဲတပ်စွဲစွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပညာရေးနှင့်

သိပ္ပံနည်းပညာကဏ္ဍများတွင် ထောက်ပံ့ ကူညီမှုများမြှင့်တင်ရေး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပညာတော်သင်များ တိုးမြှင့် သွားရောက်နိုင်ရေး စသည့်ကိစ္စရပ်များကို

ဆွေးနွေးကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော် တင်၊ ပိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Sunil Lanba, PVSM, AVSM, ADC နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ် (သတင်းစဉ်)



နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာကဏ္ဍအတွေ့အကြုံများ အမြင်ချင်းဖလှယ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်အား ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ National Management College မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး Mr. Naem Aslam၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံနိုင်ငံရပ် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Ehsan Ullah Bathth တို့ ဦးဆောင်သော National Management College မှ လေ့လာရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)
တွေ့ဆုံစဉ် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လက်ရှိပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ သတင်းထုတ်ပြန်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသောစီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် နှစ်နိုင်ငံမီဒီယာကဏ္ဍအတွေ့အကြုံတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အမြင် ချင်းဆွေးနွေးဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

* ရှေ့မှ
အဆိုပါ ပလက်-ကျောက်တော် ခရီးသွားပြည်သူများမှာ လူစီးအမြန်ယာဉ်များ တိုက်ရိုက်ပြေးဆွဲနေပြီဖြစ်၍ ရေကြောင်း ခရီးဖြင့် သွားလာသူနည်းပါးလာမည်ဖြစ်ကာ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ကျောက်တော်၊ စစ်တွေ၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မြို့ကြီး များသို့ လူစီးအမြန်ယာဉ်များဖြင့် တိုက်ရိုက်သွားလာနိုင်ကြတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်ကျော်-ပလက်ဝ

တောင်ငူမြို့နယ်ကျပ်ရစ်ဆူဘုရား ပူဇော်ယာဉ်များပြိုင်ဆိုင်မှုများလာ

တောင်ငူ နိုဝင်ဘာ ၁
တောင်ငူမြို့တန်ဆောင်တိုင် နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူ ဘုရားပွဲတော်ကြီး ကို အစဉ်အလာမပျက်ကျင်းပလာသည်မှာ ယခုနှစ်ဆိုလျှင် (၈၅)ကြိမ်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူဘုရားများ ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူရာ မဟာမုနိကလောတီဘုရားကြီးမှ ရပ်ကွက်များက မဲပေါက်သော ဘုရားအမှတ်စဉ်အလိုက် ပင့်ဆောင်ပြီး ယာယီကျောင်းတော် အတွင်း သတ်မှတ်နေရာများတွင် ခမ်းနားစွာစနစ်တကျ ပူဇော် ထားရှိပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ညနေ ၄ နာရီမှစတင်၍ တောင်ငူ မြို့အတွင်းသို့ ဒေသစာရီကြွချီ လှည့်လည်အပူဇော်ခံရန် ဘုရားသမိုင်းဖော်ကျူး၍ အလှပြုပူဇော်ယာဉ်များကို သူ့ထက်ပါ အပြိုင်အဆိုင် ပြင်ဆင်နေကြပြီဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်တွင် ဘုရားပူဇော်ယာဉ်များကို အကဲဖြတ်အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်း နှင့်အညီ အမှတ်ပေးနိုင်ရန် ခိုင်အဖွဲ့ကိုလည်း စနစ်တကျ ကျွမ်းကျင်သော ပညာရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားကြောင်းလည်း သိရသည်။
နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူဘုရားလှည့်လည်ပင့်ဆောင်ပူဇော်ရာတွင် ကြည့်ညှိဖွယ်ရာပင့်ဆောင်မှု၊ မြန်မာ့ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ သိုက်သိုက်ဝန်းဝန်း အဖွဲ့ဝင်များလိုက်ပါပြီး အတီးအမှုတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မှု၊ သတ်မှတ်နေရာများတွင် ခမ်းနားစွာ စနစ်တကျ ပူဇော်မှု၊ ဘုရားသမိုင်းဖော်ကျူးမှု၊ ပွဲတော်နှင့်အညီ နောက်ခံ ကားချပ်များ ပြင်ဆင်ထားမှု၊ မေ့ပူဇော်ဖတ်ရာတွင် အသံ ကောင်းခြင်း၊ ဆွဲဆောင်မှုရှိခြင်းတို့အပေါ် မူတည်၍ အမှတ်ပေး စည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ခိုင်အဖွဲ့က အမှတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပထမ ဆု ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် ၇၅ သိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ နှင့် နှစ်သိမ့်ဆု ငွေကျပ် ၂၅ သိန်း ဆုသုံးဆု တို့ကို ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သူရ(တောင်ငူ)

မိတ္ထီလာ (၃၁)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဝက်ပိပွဲတော် ကျင်းပမည်

မိတ္ထီလာ နိုဝင်ဘာ ၁
မိတ္ထီလာ (၃၁)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဝက်ပိပွဲတော်အား သီရိမင်္ဂလာရပ်ကွက် ထီးသုံးဆင့်-ရွှေမြင် မိလေးမျက်နှာ ဘုရားအနီး ကွင်းပြင်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
မိတ္ထီလာတွင် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေး မှု ဝက်ပိပွဲတော်အား လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၁၄၄ နှစ်ကျော်ကာလက စတင် ၍ နှစ်စဉ်တန်ဆောင်မုန်းလတွင် ကျင်းပ ခဲ့ပြီး ၂၀၀၇ ခုနှစ် အကြိမ် (၃၀)မြောက်

စာအုပ်စာပေ လူ့မိတ်ဆွေ
ကံထူးရှင်ထွက်ပေါ်
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ သိန်းဆုဖွင့်ပွဲမှ ယနေ့ ထွက်ပေါ်လာသော ဆုပေးများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်- အထူးဆုကြီးတစ်ဆု ကျပ်သိန်း (၁၅၀၀) ၈-၉၃၄၂၆၂ ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀) ၈-၃၄၅၃၃၀၊ ၈-၄၄၃၃၂၉ ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း (၅၀၀) ဆုများ ၈-၁၀၆၃၆၊ ၈-၆၈၇၀၇၊ ၈-၇၄၂၀၂၊ ၈-၇၄၉၃၅၊ ၈-၉၆၅၁၇ ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း (၃၀၀) ဆုများ ၈-၁၅၅၇၇၊ ၈-၆၃၅၅၃၊ ၈-၈၀၀၆၀၊ ၈-၆၈၇၉၇၊ ၈-၆၁၀၈၄၊ ၈-၉၈၈၀၂ ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း (၂၀၀) ဆုများ ၈-၁၂၂၀၉၊ ၈-၃၂၄၀၆၊ ၈-၃၃၉၃၅၊ ၈-၃၄၆၆၉၊ ၈-၂၁၄၇၈၊ ၈-၃၃၃၆၈ ၈-၂၉၄၂၅ ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း (၁၀၀)ဆုများ ၈-၂၆၃၃၃၊ ၈-၃၃၄၄၄၊ ၈-၇၄၄၂၅၊ ၈-၃၄၅၃၃၊ ၈-၃၄၆၆၆၊ ၈-၉၆၅၁၇၊ ၈-၉၆၈၃၀၊ ၈-၂၁၄၉၀၇၊ ၈-၃၃၃၃၃၊ ၈-၉၆၆၆၆၊ ၈-၂၀၆၀၇၊ ၈-၅၅၄၃၀၊ ၈-၃၃၃၃၃၊ ၈-၆၈၃၃၃၊ ၈-၆၆၆၆၆၊ ၈-၃၃၃၃၃

မြေသိမ်းဆည်းခံရမှုကြောင့် နစ်နာသူပြည်သူများ၏ဘဝရပ်တည်နိုင်ရေး လယ်ယာမြေနှင့်အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေး ကော်မတီအဆင့်ဆင့်အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၁

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်း ဝန်ကြီးဌာနလူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်းများအတွက် ရယူထားသောမြေများ၌ စီမံကိန်းအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည့် မြေများကို နိုင်ငံတော်နှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုအကျိုးအတွက် မြေစီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် အညီ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်း စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း လယ်ယာမြေနှင့်အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူက ပြောကြားလိုက်သည်။



လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေး ဗဟိုကော်မတီ၏ (၂/၂၀၁၆)လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး

နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့မနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည့် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေး ဗဟိုကော်မတီ၏ (၂/၂၀၁၆)လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယ သမ္မတဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူက အထက်ပါ အတိုင်းပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယသမ္မတက ဗဟိုကော်မတီ အနေဖြင့် မြေကိစ္စတိုင်ကြားစာများနှင့် ပတ်သက်၍ အတားအဆီးအခက်အခဲ ဖြစ်နေသည့် ပြဿနာကိုစွဲရပ်များ ဖြေရှင်းကျော်လွှားနိုင်ရန် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် (သို့)ကျေးရွာအုပ်စု၊ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည် စိစစ်ရေးကော်မတီအဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်း တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

အလေးထားဆောင်ရွက်

ထို့အပြင် ဗဟိုကော်မတီအနေဖြင့် မြေကိစ္စများ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင်

အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သိမ်းဆည်းခြင်းမရှိသည့် မြေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မူဝါဒ(၅)ရပ်၊ တပ်မြေသိမ်းဆည်းမှုများ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မူဝါဒ (၃) ရပ်၊ စွန့်လွှတ်မြေ များသက်ဆိုင်သူလက်ဝယ် အမြန်ဆုံး ရောက်ရှိရေးလုပ်ငန်းစဉ် (၈)ရပ်၊ သိမ်းဆည်းခြင်းမရှိသည့် မြေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အချက် (၆) ချက်၊ စွန့်လွှတ်ခြင်းမရှိသည့် သိမ်းဆည်း မြေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အချက် (၇) ချက်၊ စွန့်လွှတ်သည့် သိမ်းဆည်းမြေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အချက်(၅)ချက်နှင့် ကော်မတီ အဆင့်ဆင့်မှ အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် အချက်(၁၅)ချက်တို့အား လိုက်နာ ရန် ညွှန်ကြားထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ

စွန့်လွှတ်မြေများနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများက ဌာနပိုင် မြေများကို အသုံးပြုရန်မရှိ၍ လည်း ကောင်း၊ မူလပိုင်ရှင်များအား ပြန်လည် စွန့်လွှတ်ပေးရန်အတွက် လည်းကောင်း၊

အခြားဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံ ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ စွန့်လွှတ်မြေ များကို လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည် စိစစ်ရေး ဗဟိုကော်မတီသို့အပ်နှံရာတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် စွန့်လွှတ်မြေများ ပြန်လည်အပ်နှံခြင်း ပုံစံ(၁)နှင့် အချက် အလက်အတည်ပြုချက်ပုံစံ (၁-က) တို့ကို ဖြန့်ဝေထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်သူများနစ်နာမှုမရှိစေရန်

ဗဟိုကော်မတီသို့လွှတ်တော်များက လွှဲပြောင်းပေးလိုသော တိုင်ကြားစာ အမှု တွဲများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အသီးသီးတို့မှ ပေးလိုသည့် အမှုတွဲ များမှာ စုစုပေါင်း ၂၅၅၆ မှုရှိပြီး တိုင်း ဒေသကြီး/ပြည်နယ် လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေး ကော်မတီများသို့ အကြောင်းကြားထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အမှုတွဲများမှ စိစစ်ဖြေရှင်းပြီး ၃၃ မှုရှိပြီး

စိစစ်ဖြေရှင်းဆဲ အမှုတွဲ ၂၀၂၃ မှုရှိကြောင်း၊ ကော်မတီများအနေဖြင့် မြေကိစ္စများ အပေါ် ပြည်သူများ နစ်နာမှုမရှိစေရန် ကော်မတီအဆင့်ဆင့်အလိုက် မြေပြင်ရှိ အမှန်တကယ်ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေ အနေကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ဗဟိုကော်မတီအနေဖြင့် ယခင် အစိုးရလက်ထက် စိစစ်ဖြေရှင်းရန် ကျန်ရှိ နေသော အမှုတွဲများကိုလည်း ဆက်လက် စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး အမှုတွဲများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို လစဉ်ပုံမှန် ပြန်လည်တင်ပြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြေသိမ်းဆည်းခံရမှုကြောင့် နစ်နာသူ ပြည်သူများ၏ ဘဝရေးရာရပ်တည် နိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာမြေနှင့် အခြား မြေများ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရမှုများ ပြန် လည်စိစစ်ရေးကော်မတီ အဆင့်ဆင့် အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်သွား ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး

ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်စိုးက ဗဟို ကော်မတီသို့ ရောက်ရှိလာသည့် တိုင် ကြားစာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုနှင့် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ များကို လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည် နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်း မြေယာကိစ္စများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

လက်ရှိလယ်ယာမြေပြဿနာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဝိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်းက တပ်မတော် အနေဖြင့် လယ်ယာမြေစွန့်လွှတ်ခဲ့မှုနှင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည့် အစီအမံများကို လည်း ကောင်း၊ ဒုတိယဝိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ

က လက်ရှိ လယ်ယာမြေပြဿနာ များနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

ဒုတိယသမ္မတက လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရာတွင် ဗဟိုကော်မတီ အနေဖြင့် မူဝါဒများချမှတ်ပေးထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ မြေယာကိစ္စများဆောင်ရွက် ရာတွင် စိတ်ရှည်သည်းခံဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဗဟိုကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း သတင်း မီဒီယာများတွင် ဖော်ပြပေးရန် လိုကြောင်း၊ မြေပြင်စိစစ်ရာတွင် အနီးကပ် ဆုံးမန်ကန်မှုမရှိစေရန် တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိတို့ဗဟိုကော်မတီအနေဖြင့် တောင်းသူလယ်သမား အကျိုးစီးပွားကို အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

❖ ကျောစုံမှ

အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လိုအပ်ချက်ကို တောင်းဆိုချင်တယ်။ စားနပ်ရိက္ခာအတွက် အနည်းဆုံး လယ်တောစိုက်ခင်းတယ်။ မွေးမြူရေးခြံတွေ တာတွေရရင်တော့ မပုမပင်ရတော့ဘူးပေါ့။ အလင်းဝင်တာ ဝင် ယောက်။ နှင်းဆုံမှာ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေကျော်ရှိတယ်။ တပ်မတော်ကို ယုံတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ပညာရေးတိုးတက်စေချင်

ကရင်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (KPDF) သည် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်က လူ့အင်အား ဝင် ယောက်။ လက်နက် ၁၄ လက်ဖြင့် အလင်းဝင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ KPDF ၏ တပ်ကြပ်ကြီး အဆင့်ရှိသူ အသက် ၄၆ နှစ် အရွယ် စောသန်းထွန်းက “ကလေး လေးယောက်ရှိတယ်။ အကြီးဆုံးက ၁၈ နှစ်။ ရှမ်းပြည်မှာ အလုပ် သွားလုပ်တယ်။ ကျန်တာက ကျောင်းသားတွေ။ ခြံခတ်တယ်။ ဒီလိုပဲ လုပ်စားတယ်။ ပုံမှန် လစာမရှိဘူး။ ဝိုလ်မှူးက တစ်ခါတလေ ရှာလို့ရတာလေးတွေ ထောက်ပံ့တာလည်း ရှိတယ်။ နှင်းဆုံမှာပဲနေတယ်။ နိုင်ငံတော် အေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ ကျွန်တော် တို့ သားသမီးတွေ လူတောသူ တောဝင်ဆုံဖို့ပဲ မျှော်လင့်တယ်။ ပညာရေးတိုးတက်စေချင်တယ်။”

စည်းကမ်းချက် ၅ မှု မှုရှိ

KPDF ၏ ဘားအံစီးပွားရေးတာဝန်ခံ စောဇောကောက “ကျွန်တော်တို့ အလင်းဝင် လာတဲ့သူတွေက မြို့မှာ စီးပွားရေး မလုပ်တတ်ဘူး။ အဲဒီမှာ မြို့ကသူတွေက ကျွန်တော်တို့ဆီ ရောက်လာပြီး စီးပွားရေးလုပ်ပေးမယ်ဆိုပြီး တစ်သိန်းလောက်



KPDF ဥက္ကဋ္ဌ စောကျော်ကျော်ထက်က မီဒီယာများအား ရှင်းလင်းစဉ်

ပေး။ အမည်ခံပြီး လုပ်စားတာ။ ကျွန်တော်တို့မှာ စည်းကမ်းချက် ၅ မှု မှုရှိတယ်။ လက်နက် ခဲယမ်းနဲ့ မူးယစ်ဆေးဆီ လုံးဝပဲ”ဟု ပြောကြားသည်။

အခြေပြုနေထိုင်

ကရင်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (KPDF) သည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်ကတည်းက ပြည်သူ့စစ်အဖြစ် လျှောက်ထားခဲ့သော် လည်း ယနေ့အထိ ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိသေးပေ။ KPDF သည် လက်ရှိတွင် အလင်းမဝင်ခင်ကတည်းက နေထိုင်သည့် မွန် ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်ရှိ နှင်းဆုံကျေးရွာ၌ အခြေပြုနေထိုင် လျက်ရှိသည်။

ယာဉ်မောင်းများ ထိုင်ခုံခါးပတ် ပတ်ထားခြင်း ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေး ပညာပေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၁

နိုင်ငံတော် ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲ အထိ လသာမြို့နယ် ဝိုလ်ချုပ်လမ်းမပေါ်၌ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များတွင် ယာဉ်မောင်းများ ထိုင်ခုံခါးပတ်ပတ်ထားခြင်း ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးနေသည့် ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ဝင်များ ဝိုလ်ချုပ် လမ်းနှင့် လမ်းမတော်လမ်းဆုံအနီး မြင်တွေ့ရသည်။

အမှတ်(၄၈) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူး ဦးအေးထွန်းမောင်ဦးဆောင်သော ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လသာမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးရုံး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဇော်လွင်အောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ယင်းကားလမ်းမပေါ်၌ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များအနက် အိမ်စီး ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ဝယ်၊ လုပ်ငန်းသုံးယာဉ်ဝယ်၊ အငှား တက္ကစီယာဉ်၊ ခရီးသည်တင်မီဒီဘတ်စ်ယာဉ်ဝယ်၊ လိုင်းကား ယာဉ်ကြီး၊ BRT Lite ယာဉ် စသည့်ယာဉ်မျိုးစုံကို ရပ်တန့်၍ ထိုင်ခုံခါးပတ် ပတ်ထားခြင်း ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးကြသည်။

ထိုင်ခုံခါးပတ် ပတ်ထားသော ယာဉ်မောင်းများတွေ့မြင် ရသကဲ့သို့ ထိုင်ခုံခါးပတ် မပတ်ထားသော ယာဉ်မောင်းများ ကိုလည်း မြင်တွေ့ရသည်။ ပညာပေးကာလဖြစ်သဖြင့် အရေးယူ မှုမရှိဘဲ ပညာပေးပြောခြင်း၊ ၂၀၁၇ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်နေ့မှ စ၍ ထိုင်ခုံခါးပတ် ပတ်ထားခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါက ဥပဒေအရ အရေးယူမည်ဖြစ်သည်ဟု ပညာပေးပြောကြားသည်။

ခင်ဆိုင်

လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပဋိပက္ခလုံးဝချုပ်ငြိမ်းရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီး အလည်အပတ်ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်အား ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပေးကျင်းမြို့၊ ပြည်သူ့ ခန်းမဆောင်၌ သွားရောက်တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ၂၀၁၃ ခုနှစ် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်ချိန်က သမ္မတကြီးနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားခဲ့သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် မောင်းနှင်အားဖြစ်၍ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုသည် လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည်ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကြောင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံအနေဖြင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုများစွာရှိသည်ကို ဂုဏ်ယူဖွယ် တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောင်မြင်မှုများရှိသကဲ့သို့ စိန်ခေါ်မှုများလည်းရှိကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍

ထိုက်သင့်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရရှိခဲ့သော်လည်း လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပဋိပက္ခလုံးဝချုပ်ငြိမ်းရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ၏ ကူညီမှုများအားလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်က တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တတိယအကြိမ် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဆွေတော်၏ ယခုခရီးစဉ်သည်လည်း နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အောင်မြင်သည့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကြောင့် နက်ရှိုင်းစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အားသစ်လောင်းနိုင်သည့် အကျိုးရှိသော ခရီးစဉ်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ဆောက်မှု၊ တည်ငြိမ်



အေးချမ်းမှု၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ပြည်သူ့ဘဝမြှင့်တင်မှုများ အောင်မြင်စေရန် ဆုမွန်တောင်းကြောင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု

မြှင့်တင်ရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသ

တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် နှစ်ဖက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နှစ်ဖက် တပ်မတော်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ အောင်မြင်မှုများရှိပါကြောင်း၊

ယခုထက် ပိုမိုအောင်မြင်စေရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့် တရုတ် ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်တို့ တွေ့ဆုံစဉ် (မြဝတီ)

ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန၏ ပြခန်းများအား ကြည့်ရှုလေ့လာ



မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်သို့ အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ်၏ဇနီး Mrs. Reena Lanba (အိန္ဒိယရေတပ် အမျိုးသမီးရေးရာဌာန)နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်ရုံး၌ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လာရောက်တွေ့ဆုံရာ တာဝန်ရှိသူများက အဖွဲ့ချုပ်နှင့် ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

၎င်းနောက် အိန္ဒိယရေတပ် အမျိုးသမီးရေးရာဌာနက ၎င်းတို့အသင်းအဖွဲ့နှင့်ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ အကြောင်း အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အတွေ့အကြုံများ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်တွင် ခင်းကျင်းပြုထားသော တိုင်းရင်းသားရိုးရာလက်မှုပစ္စည်းများ၊ ပြကွက်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေးကျင်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တရုတ်ပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၊ ဗဟိုကော်မတီနိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေးဌာန အဆောက်အအုံ၌ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန၏ ပြခန်းများအား ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေးဌာန ဖွဲ့စည်းမည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တရုတ်ပြည်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီနိုင်ငံခြားဆက်ဆံရေးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ စုန့်တောင်တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီ တွင် CPMIEC ကုမ္ပဏီသို့ ရောက်ရှိ

ကြပြီး ကုမ္ပဏီပြခန်းအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည်များကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mr. Sun Guo Xiang နှင့် ပေးကျင်းမြို့ရှိ Shangri-la Hotel ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)အပေါ် အခြေခံ၍ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေမှုအခြေအနေများ၊ လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာန၏ ပြခန်းများအား ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်



နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေးပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ရေးနှင့် ရေတပ်သင်္ဘောများ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Sunil Lanba, PVSM, AVSM, ADC နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိမိမိမာန်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေးပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံရေတပ်သင်္ဘောများ အပြန်အလှန်လည်ပတ်ရေး၊ မြန်မာ့တပ်မတော်အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကြီး(၅)ရပ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတကာ တပ်မတော်များနှင့် ဆက်ဆံဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ထိုင်းဘုရင်နန်းတက်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁ရက်တွင် ပြုလုပ်ရန် လျာထား

ဝန်ကောက် နိုဝင်ဘာ ၁
ထိုင်းနိုင်ငံသည် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အိမ်ရှေ့မင်းသား မဟာဗာဂျီရာ လောင်ကွမ်းနန်းအား ထီးနန်းတင်ရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းအရင်းအမြစ်များအရ သိရသည်။
အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်က အသက် ၈၈ နှစ်အရွယ် ဘုရင်ကြီး

ဘူမိဘော နတ်ရွာစံတော်ကုန်ခြင်းကြောင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်သော ထိုင်းမှ လူဦးရေ ၆၇ သန်းခန့် မျက်ရည်ဖြိုဖြို ကျခဲ့ရသည်။
အိမ်ရှေ့မင်းသားသည် ကိုယ်ပိုင် စီးပွားရေးကိစ္စဖြင့် ဂျာမနီသို့ သွားရောက်ပြီးနောက် ထီးနန်းအမွေကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ဆက်ခံရန် လျာထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်အတွက် အားလုံးကို ပြင်ဆင်ထားရမယ်” ဟု အမည်မဖော်လိုသူ အခြားစစ်ဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းအရင်းအမြစ်တစ်ခုတွင် ဖော်ပြထားသည်။ သို့သော်လည်း ယခုကဲ့သို့ ထီးနန်းဆက်ခံရန် လျာထားခြင်းသည်လည်း အိမ်ရှေ့မင်းသားအပေါ် များစွာမူတည်ကြောင်း ယင်းသတင်းအရင်းအမြစ်တွင် ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

ဝန်ကြီးချုပ် ပရာယူချန်အိုချာက အိမ်ရှေ့မင်းသား၏ ပုံမှန်ထီးနန်းဆက်ခံခြင်းကို ဘုရင်ကြီးနတ်ရွာစံပြီး ခုနစ်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း ပြုလုပ်လေ့ရှိကြောင်း ပြောခဲ့သည်။
သို့သော်လည်း နန်းတက်ပွဲကို ဘုရင်ကြီး ခန္ဓာဝန်မချမချင်း ပြုလုပ်၍ မရကြောင်း သိရသည်။
(ရိုက်တာ)

အိုင်အက်စ်တို့ လက်နက်ချအညံ့ခံရန် အီရတ်ဝန်ကြီးကတိုက်တွန်း

မိုဆူးလ် နိုဝင်ဘာ ၁
အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မိုဆူးလ်မြို့အတွင်းရှိ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ နောက်ဆုံးထိန်းချုပ်နယ်မြေအတွင်းသို့ ချဉ်းကပ်ဝင်ရောက်လာပြီဖြစ်ရာ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့အား လက်နက်ချအညံ့ခံရန် အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ်အဘာဒီက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။
“အိုင်အက်စ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ရှေးချယ်စရာဆိုလို့ လက်နက်ချမလား၊ အသေခံမလား ဆိုတဲ့ နှစ်မျိုးပဲရှိပါတော့တယ်” ဟု နိုင်ငံပိုင်ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်မှုအစီအစဉ်တွင် ဝန်ကြီးချုပ် ဟေဒါအယ်လ်အဘာဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။
အီရတ်အထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားစုများသည် ယခုအခါ မိုဆူးလ်မြို့၏ အရှေ့ဘက်အစွန်အဖျားမှ ၁ ကီလိုမီတာခန့်အကွာအဝေးသို့ ရောက်ရှိနေခဲ့ပြီး ဝင်ရောက်ရန် အသင့်အနေအထားတွင်ရှိကြောင်း သိရသည်။
တပ်မတော်တို့မြှင့်အင်အားစုများသည် တောင်ဘက်မှ အင်အားတိုးချဲ့ ဝင်ရောက်လာကြသည်။ မစ္စတာအယ်လ်အဘာဒီသည် အီရတ်ရှိ လက်နက်ကိုင် တပ်မတော် အင်အားစုများအားလုံး၏ စစ်ဦးစီးချုပ်ဖြစ်သည်။
(ဘီဘီစီ)

တရုတ်နိုင်ငံ ရှန်ဒေါင်ပြည်နယ်၌ ကျောက်မီးသွေးတွင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား

ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၁
တရုတ်နိုင်ငံရှိ ကျောက်မီးသွေးတွင်းတစ်ခုတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၃ ဦး သေဆုံးပြီး ပိတ်မိနေသောလူ ၂၀ ကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
တရုတ်နိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း ချူကျင်းဒေသအတွင်းရှိ ပုဂ္ဂလိကပိုင် ဂျင်ရှန် ကျောက်မီးသွေးတွင်း၌ တနင်္လာနေ့နံနက်ပိုင်းက ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ဆင်ယွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
ကျောက်မီးသွေးတွင်းလုပ်ငန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အသက်အန္တရာယ်ထိခိုက်မှု မရှိစေရေး လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သော်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ တွင် မိုင်းတွင်းမတော်တဆဖြစ်ရပ်များ မကြာခဏဖြစ်ပွားခဲ့သည်။
ဇူလိုင်လအတွင်းက ရှန်ဒေါင်ပြည်နယ်တွင် ကျောက်မိုင်းတွင်း ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တွင်း၌ပိတ်မိနေသူများကို ၃၆ ရက်အကြာတွင် ပြန်လည်ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သည်။ မိုင်းတွင်းပိုင်းရှင်သည် အဆိုပါဖြစ်ရပ်အပြီးတွင် မိမိကိုယ်ကို အဆုံးစီရင်သွားခဲ့သည်။
(ဆင်ယွာ)



ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ရှိ ဟိန္ဒူဘာသာရေးအဆောက်အအုံနှင့် နေအိမ်ပေါင်းများစွာ တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးခံရ

ဒါကာ နိုဝင်ဘာ ၁
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ပြန်မင်ဘာရီယာ ခရိုင်ရှိ နာဇာနာဂါ၌ အစ္စလာမ်ဘာသာကို မလေးမစား ပြုမူသည်ဟုဆိုကာ ဟိန္ဒူဘာသာရေး အဆောက်အအုံ ၁၅ ခုကို တနင်္ဂနွေနေ့က ဖျက်ဆီးခြင်းခံခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါနေရာအနီးရှိ ဟိန္ဒူဘာသာဝင်လူမျိုးစုတို့၏ နေအိမ်အလုံး တစ်ရာကျော်ကိုလည်း အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်တစ်စုက လုယက်ဖျက်ဆီးခဲ့ကြသည်။ နာရီများစွာကြာအောင် ဖျက်ဆီးသောင်းကျန်းမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက်တွင် သောင်းကျန်းသူ လူစုသည် ဟာဘီဂန်ချီ မဒတ်ပါဒေသအနီးရှိ ဘုရားကျောင်းနှစ်ခုကိုလည်း ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးခဲ့ကြကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ပြောကြားခဲ့သည်။
ထိုသို့တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီး သောင်းကျန်းမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် တိုက်ခိုက်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခဲ့သူ ခြောက်ဦးကို ရဲများကဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နာဆာရာဂါနှင့် မဒတ်ပါ

မလေးရှား အရှေ့ကမ်းရိုးတန်း မီးရထားလမ်း စီမံကိန်းအတွက် တရုတ်ဘဏ္ဍာငွေထည့်ဝင်

ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၁
မလေးရှားပြည်နယ်လေးခုကို ဖြတ်သွားမည့် အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်း မီးရထားလမ်း တည်ဆောက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀ ဒသမ ၁ ဘီလီယံ အကုန်အကျခံထားကြောင်း မလေးရှားဘဏ္ဍာရေး အတွင်းရေးမှူးချုပ်က ပြောကြားသည်။
မလေးရှားနှင့် တရုတ်တို့သည် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ရထားလမ်းဆောက်လုပ်ရေးသဘောတူညီချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။
တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဝန်ကြီးချုပ် နာဂျစ်ရာဇတ်နှင့်အတူ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်က ခြောက်ရက်ကြာ လာရောက်လည်ပတ်သော ဒေါက်တာအာရာဝမ် ပေကျင်းသို့ ရောက်ရှိစဉ် မလေးရှားသတင်းထောက်များကို မလေးကျွန်းဆွယ်အနောက်ဘက်မှ အရှေ့ဘက်ထိ ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်မည့် အဆိုပါ မီးရထားလမ်းသည် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေး စရိတ်စကသာမက အချိန်ကုန်ဆုံးမှု သက်သာမည့်အပြင် တန်ဆာစရိတ်စကလည်း သက်သာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မလေးလူမျိုးများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများလည်း ပိုမိုဖန်တီးပေးမည်ဖြစ်ကာ အထူးသဖြင့် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုပွင့်လင်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ သဘောတူညီချက်မှာ နောက်ဆုံးအဆင့်ထိမရောက်သေးသော်လည်း တရုတ်၏ဘဏ္ဍာငွေထောက်ပံ့မှုများသည် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်လျှင် နည်းပါးသေးကြောင်း ၎င်းကဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းမီးရထားလမ်းစီမံကိန်းမှာ မလေးရှားနိုင်ငံအတွက် အရေးပါသဖြင့် အမြန်ဆုံးဖြစ်နိုင်သမျှ အလျင်အမြန်အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းစီမံကိန်းကို လာမည့်နှစ်တွင် စတင်တည်ဆောက်ပြီး ၂၀၂၂ တွင် ပြီးစီးရန် ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။
(ချန်နယ်နယူးစ်အေဂျင်)

တရုတ်နိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးလေကြောင်းပြပွဲတွင် ဂျေ-၂၀ တိုက်လေယာဉ်များကို ထုတ်ဖော်ပြသ



ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၁
တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်က နိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးလေယာဉ်ထုတ်လုပ်သူများနှင့် ဝယ်ယူသူများစုဝေးရာ လေကြောင်းပြပွဲတွင် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ချန်ဒူ ဂျေ-၂၀ တိုက်ခိုက်ရေးလေယာဉ်ကို ပြသခဲ့ခြင်းဖြင့် ၎င်း၏စစ်ရေးဆိုင်ရာ အင်အားကြီးမားမှုကို ပြသခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။
တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းမြို့ဖြစ်သည့် ဇူလိုင်လတွင်ပြုလုပ်သော တရုတ်လေကြောင်းပြပွဲသည် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အာကာသလေကြောင်းအင်အား ပြသခြင်းဖြစ်သလို ယင်းနိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများကို ပြသခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် လာမည့်ဆယ်စုနှစ်များတွင် လေကြောင်းဈေးကွက်ကဏ္ဍ၌ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုကို ကျော်တက်နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။
တရုတ်နိုင်ငံသည် ဂျေ-၂၀ တိုက်ခိုက်ရေးလေယာဉ်များ၏ပုံစံကို အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု စစ်ရေးဆိုင်ရာနည်းပညာပိုင်းတွင် ကွာခြားမှုရှိစေရေးအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆန်းသစ်ထားကြောင်း သိရသည်။
(ရိုက်တာ)

အဖြေရှာဖွေနေဆဲ ငလျင်ဘေးကျရောက်မှုများနှင့် အီတလီ

ကလျာမီးမြင့်

အီတလီနိုင်ငံ နော်ဆီရာမြို့အနီးမှာ တနင်္ဂနွေနေ့ နံနက်စောစောအချိန် လူပိတ်ခတ်သွားခဲ့တဲ့ မြေငလျင်ဟာ ၁၉၀၀ ခုနှစ်က အီတလီတောင်ပိုင်းမှာ အင်အား ၆ ဒသမ ၉ ရစ်ချ်တာစကေး ရှိတဲ့ ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့ပြီးနောက် အကြီးဆုံးသော ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုဖြစ်ပါတယ်။ အတိတ်ကိုပြန်ကြည့်ရင် အီတလီ ငလျင်အတွင်း လူ ၂၅၀၀ သေဆုံးခဲ့ရပြီး ၇၀၀၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါတယ်။ ကံကောင်းထောက်မစွာနဲ့ ယနေ့အခါမှာ အီအေချိန်ကလောက် လူအသေအပျောက် မများခဲ့တာကို ကျေးဇူးတင်ရမယ့် ဖြစ်နေခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ နှစ်အနည်းငယ်အတွင်းမှာ တိုးတက်လာတဲ့ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုနဲ့ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုတွေကြောင့်သာ အသေအပျောက် လျော့နည်းခဲ့တာပါ။



ဒါပေမယ့် အီတလီအလယ်ပိုင်းဒေသဟာ နောက်ထပ် ကြောက်စရာကောင်းတဲ့ ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုတွေ ရှိနိုင်သေးတယ်ဆိုတဲ့ အထူးသတိပေးနိုးဆော်မှု အတွင်းမှာ လတ်တလောရင်သန်နေရဆဲဖြစ်ပါတယ်။ အီတလီနိုင်ငံရဲ့ Apennines တောင်ကုန်းဒေသဟာ သုံးလအတွင်းမှာပဲ ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၁ အဆင့်ရှိတဲ့ ငလျင် သုံးကြိမ်လှုပ်ခတ်သွားတာကို ယခုပဲ မျက်မြင်ဒီဇွဲကြုံတွေ့ခဲ့ရပါပြီ။

ဩဂုတ်လမှာ ပထမဆုံးလှုပ်ခတ်သွားတဲ့ငလျင်ဟာ ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၂ အဆင့်ရှိပါတယ်။ ငလျင်ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၁ အဆင့်ရှိလိမ့်မယ်လို့ ကနဦး တွက်ချက်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တစ်ပတ်အတွင်းမှာ လှုပ်ခတ်သွားခဲ့တာပါ။ ဒီငလျင်ဟာ ဩဂုတ်လမှာ လှုပ်သွားတဲ့ ငလျင်ထက် စွမ်းအင်ထုတ်လွှတ်မှု လေးဆလောက် ကြီးမားပြင်းထန်ခဲ့ပါတယ်။ အချိန်တိုင်းမှာ ဂျိုးဂျိုးဂျိုးဂျိုး ဖြည့်သံတွေ ထွက်ပေါ်လာပြီး လူတွေရဲ့တုံ့ပြန်မှုတွေကလည်း မြန်ဆန်နေရသလို စက္ကန့်တိုင်းဟာ အသက်လုနေရတဲ့ အချိန်တွေပါပဲ။

သာဓကပြရရင် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ငလျင်မလှုပ်ခင်မှာ ၅ ဒသမ ၅ အဆင့်ရှိတဲ့ ရှေ့ပြေးငလျင်တစ်ခု အရင်လှုပ်ခတ်သွားပါတယ်။ ဒီလိုလှုပ်ခတ်လာချိန်မှာ လူပေါင်း များစွာတို့ဟာ ဟင်းလင်းပွင့်လင်းတွေပေါ်ကို ကမန်းကတန်း ပြေးလွှားခဲ့ကြပါတယ်။ နောက်ထပ်နှစ်နာရီအကြာမှာ အကြီးအကျယ်လှုပ်ခတ်တော့မယ့် မြေငလျင်

ဝင်ရောက်လာတဲ့အခါ လုံခြုံဘေးကင်းဖို့အတွက် ပြေးလွှားခဲ့ကြတာပါ။ Apennines မှာ နေထိုင်သူများစွာတို့က တိုတောင်းတဲ့အချိန်တိုတစ်ခု အတွင်းမှာ ဘာကြောင့် ဒီနေရာမှာ ငလျင်ကြီးတွေ ဆက်တိုက်လှုပ်ခတ်နေတာလဲ ဆိုတဲ့ မေးခွန်းတွေ မေးနေကြမှာသေချာပါတယ်။ ဒါဟာ ဒေသတစ်ခုရဲ့ ဘူမိသွင်ပြင် အနေအထားနဲ့လည်း သက်ဆိုင်နေပါတယ်။ ရှေ့နေနောက် ဖြစ်ရပ်တစ်ခုနဲ့တစ်ခု ဆက်စပ်နေတဲ့ ငလျင်အစဉ်တစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ ဗြိတိန်နိုင်ငံ ဒါဟမ်တက္ကသိုလ်က ဒေါက်တာရစ်ချတ်ဝေါလ်တာက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရက်အနည်းငယ်အတွင်း ဒါမှမဟုတ် ရက်သတ္တပတ်အနည်းငယ်အတွင်းမှာ ငလျင်များစွာ လှုပ်ခတ်တာဟာ ထင်ရှား လူသိများတဲ့ ဖြစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။

အတိတ်ကို ပြန်ကြည့်ရင် ၁၉၉၇ ခုနှစ်နဲ့ ကြားဖြတ်ခွဲဖြစ်တဲ့ ၁၇၀၃ ခုနှစ်တွေ မှာ အီတလီနိုင်ငံရဲ့ တူညီတဲ့နေရာတစ်ခုတည်းမှာ ငလျင်အရလိုက် လှုပ်ခတ်ခဲ့ဖူးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်တွေဟာ ငလျင်ဖြစ်ပေါ်မှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကွင်းဆက်တွေကို ဆက်စပ်နိုင်အောင် ကြိုးစားဖို့နဲ့ ဖြစ်ရပ်မှန်ရဲ့ အဓိကအကြောင်းရင်းကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့ အမြန်ဆုံးလှုပ်ရှားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အခြေအနေတွေဟာ ထိုက်သင့်သလောက်တော့ ရုပ်လုံးပေါ်လာခဲ့ပါပြီ။

ကမ္ဘာမြေရဲ့အပေါ်ဆုံးလွှာ ဖွဲ့စည်းပုံပြောင်းလဲလာမှု ဖိအားပိုမိုပြင်းထန်လာခြင်းက Apennines ဒေသကိုတစ်နှစ်မှာအကြိမ်အားဖြင့် သုံးမိလီတာနီးနဲ့ ပြိုကွဲလာစေခဲ့ပါတယ်။ ဒီဖိအားဟာ နောက်ပိုင်းမှာပျံ့နှံ့သွားပြီး မြေလွှာကျိုးပြတ်မှုမျိုးစုံ ဖြစ်ပေါ်လာကာ အီဒါမြေလွှာကျိုးပြတ်မှုတွေဟာ တောင်တွေတစ်လျှောက် ဖြတ်သန်းလာပါတယ်။ နောက်ဆုံးမှာတော့ ဒီချိတ်ဆက်မှုကွန်ရက်က ဒုက္ခရောက်စေတဲ့အရာတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိသွားစေခဲ့တာပါ။

ဩဂုတ်လအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ဖြစ်ရပ်မှာ အိမ်နီးချင်းဒေသနှစ်ခုက မြေလွှာကျိုးပြတ်မှု ဖြစ်သွားခဲ့တာပါ။ လာဂါဒေသမှာမြေလွှာကျိုးပြတ်မှုစတင်ပြီးပက်တော ဒေသကိုပါ ခုန်ကူးသွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ဖြစ်ပျက်သွားတဲ့ ငလျင်တုန်ခါမှုဟာ ပက်တောဒေသရဲ့ မြောက်ဘက်စွန်းမှာ မြေလွှာထပ်မံကျိုးပြတ်သွားခဲ့တဲ့အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကကျတဲ့ မေးခွန်းကတော့နောက်ဆုံးဖြစ်ပျက်သွားခဲ့တဲ့ငလျင်မှာ မြေလွှာကျိုးပြတ်မှုတွေအားနည်းရပ်စဲသွားခြင်း ရှိ မရှိ ဆိုတဲ့ အချက်ဖြစ်ပါတယ်။

မြေပြင်ပေါ်မှာရှိနေတဲ့ ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်တွေဟာ မြေဆီလွှာကွဲအက်သွားတဲ့နေရာတွေမှာ စူးစမ်းလေ့လာမှုတွေလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံ လိစ်တက္ကသိုလ်က ဒေါက်တာလော်ရာဂီဂေါ့လ်လည်းဒီထဲမှာပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ ငလျင်လှုပ်ခတ်ပြီး နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးတွေ ဖြစ်နေချိန်မှာ မြေပြင်မှာဘယ်လိုထိခိုက်လှုပ်ရှားသွားတယ်ဆိုတာကို စောင့်ကြည့်နိုင်ဖို့အတွက် GPS ဖမ်းတိုက်တွေနဲ့ဖိတ်ထိန်းချုပ်မှုတွေ လုပ်ဆောင်နေတယ်လို့ ၎င်းကပြောပါတယ်။ ဒီဒေသအတွင်းမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ငလျင်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတော်တော်များကို ပြောပြနိုင်မယ့် မြေမျက်နှာသွင်ပြင်ဆိုင်ရာအနေအထားဖော်ပြမှုကို စောင့်ကြည့်လေ့လာနေကြောင်းဒေါက်တာလော်ရာက ဘီဘီစီသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ငလျင်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိရှိရသမျှဟာ လုံလောက်မှုမရှိသေးတဲ့ အပြင် ကြိုတင်ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုတွေ ဒီထက်ပိုမိုကောင်းမွန်လာဖို့ကိုလည်း မျှော်လင့်ထားတဲ့အတွက် သိပ်အရေးကြီးတဲ့လေ့လာမှုဖြစ်တယ်လို့ ၎င်းက ရည်ညွှန်းခဲ့ပါတယ်။

ငလျင်ဖြစ်ပွားတဲ့နေ့တွေကို ဆက်စပ်ဖော်ပြပြီး မြေပုံညွှန်းရေးဆွဲပြသနိုင်ဖို့အတွက် လာမယ့်ရက်တွေအတွင်းမှာ Apennines ဒေသကို နယ်နိမိတ် ကျော်လွန်ပျံသန်းမယ့် ရေဒါပြုတ်တုတွေကနေ နောက်ထပ်သတင်းအချက်အလက်တွေ ရရှိလာနိုင်ဖို့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းစဉ်တွေကို စိတ်ရောက်ယုံပါ ဆောင်ရွက်ဖို့ ဥရောပရဲ့ Sentinel-1 မစ်ရှင်အဖွဲ့ကို သီးသန့်ထားရှိခဲ့ပါတယ်။ Sentinel-1 မှာ အာကာသယာဉ်နှစ်စင်းပါဝင်ပြီး အီအေကာသယာဉ်နှစ်စင်းဟာ ဩဂုတ်လအတွင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ မြေငလျင်လှုပ်ခတ်မှုနဲ့ ယင်းနဲ့ဆက်စပ်နေတဲ့ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က နှစ်ကြိမ်ဆက်တိုက် လှုပ်ခတ်သွားတဲ့ မြေငလျင်တွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအချက်တွေကို အတော်အသင့် ထုတ်ဖော်နိုင်ခဲ့ပါပြီ။

ဂြိုဟ်တုတစ်လုံးကိုတော့ Apennines ဒေသပေါ်မှာ ဖြတ်ကျော်ပျံသန်းမောင်းနှင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပြီးရင်တော့ငလျင်အတွင်းမှာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ အက်ကွဲကြောင်း နှစ်ခုရဲ့ ပိုမိုကျယ်ပြန့်နက်ရှိုင်းလာတဲ့ အကွာအဝေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိရှိရတော့မှာပါ။ မြေလွှာအတွင်းပိုင်း အက်ကွဲပြီးတဲ့နောက်မှာအပေါ်ယံအလွှာအက်ကွဲမှုက ဆက်တိုက်လိုက်လာတာဖြစ်တယ်လို့ ဒေါက်တာဝေါလ်တာက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကိုးကား-ဘီဘီစီ (၃၀-၁၀-၂၀၁၆)

တိုတောင်းတဲ့အချိန်တိုတစ်ခုအတွင်းမှာ ဘာကြောင့် ဒီနေရာမှာ ငလျင်ကြီးတွေ ဆက်တိုက်လှုပ်ခတ်နေတာလဲဆိုတဲ့မေးခွန်းတွေ မေးနေကြမှာသေချာပါတယ်။ ဒါဟာ ဒေသတစ်ခုရဲ့ ဘူမိသွင်ပြင်အနေအထားနဲ့လည်း သက်ဆိုင်နေ

ဟစ်ဇ်ဘိုလာ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်နေသည့် လူ့ခွန်ခိုအားထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ခုတိုင်း နိုဝင်ဘာ ၁
အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စုတစ်ရပ်က လက်ဘနွန်နီးယိုက် စစ်သွေးကြွအုပ်စုဖြစ်သော ဟစ်ဇ်ဘိုလာအကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် ချိတ်ဆက်မှုရှိသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကို တည်ထောင်သည့်အတွက် လူ့ခွန်ခိုအား ထောင်ဒဏ်တစ်သက်တစ်ကျွန်းချမှတ်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်သတင်းမီဒီယာများ၌ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။ ယူအေအီးနိုင်ငံသားတစ်ဦးနှင့် လက် ဘန္တန်နိုင်ငံသားနှစ်ဦးတို့ကို တစ်သက်တစ်ကျွန်းချမှတ်လိုက်ပြီး အီဂျစ်အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် အခြားယူအေအီးနိုင်ငံသားတစ်ဦးတို့ကို ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်စီ ချမှတ်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်သတင်းအေဂျင်စီ ဒဗလျူအေအမ်က ပြောသည်။ နောက်ထပ် အီရတ်တစ်ဦးနှင့် လက်ဘနွန်တစ်ဦးတို့ကို ထောင်ဒဏ် ၁၅ နှစ်အသီးသီးချမှတ်လိုက်ကြောင်း ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

အစိုးရနှင့်သက်ဆိုင်သော သတင်းအချက်အလက်များပေးမှု၊ အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု၏ ရေနံထုတ်လုပ်မှု၊ ရေနံတွင်းတည်နေရာပြုမေပုံစံသည်တို့အား ဟစ်ဇ်ဘိုလာအကြမ်းဖက်အဖွဲ့သို့ပေးခဲ့သဖြင့် အခုလိုထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဒဗလျူအေအမ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလက အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုနှင့်အတူ ဆော်ဒီအာရေဗျာ ဘာရိန်း၊ ကာတာ၊ အိုမန်၊ ကူဝိတ်အပါအဝင် အမေရိကန်မဟာမိတ် ဆွန်နီမဟာမိတ်စုလင်တိုင်းပြည်များက အီရန်ထောက်ပံ့ခံ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့အား အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အဖြစ် ကြေညာခဲ့ပြီး နိုင်ငံသားများကိုလည်း ၄င်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်မှု မပြုလုပ်ရန် သတိပေးထားသည်။ ဟစ်ဇ်ဘိုလာများသည် ဆီရီးယားပြည်တွင်းစစ်တွင် အစိုးရဘက်မှထောက်ခံစဉ် တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ဆွန်နီပိုင်လယ်ကွေ့အာရပ်ပြည်ထောင်စုက သမ္မတဘတ်ရှာအယ်လ်အာဆတ် ပြုတ်ကျရေး သူပုန်တပ်ဖွဲ့များကို ထောက်ပံ့နေကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)



မောင်တင်

ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှာ ဆက်လက်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်မှာတော့ အုပ်စု(E)မှာ စပါးနဲ့ လေဟာကူဆင်တို့ပွဲက ကြည့်ကောင်းမှာဖြစ်သလို ဒေါ်မွန်နဲ့ စပို့တင်းတို့ပွဲကလည်း စိတ်လှုပ်ရှားစွာကောင်းတဲ့ပွဲ ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ရီးရဲမက်ဒရစ်၊ ဂျူဗင်တပ်စ်တို့က ပြိုင်ဘက်တွေကို ဘယ်လိုကျော်ဖြတ်ပြီး အောင်ပွဲခံသွားမလဲဆိုတာကလည်း မဖြစ်မနေစောင့်ကြည့်အားပေးရမယ့်ပွဲတွေ ဖြစ်နေပါတယ်။

မိုနာကိုနှင့် စီအက်စ်ကေအေ

အုပ်စု(E)မှာ မိုနာကိုတို့ ခြေစွမ်းအတက်အကျရှိနေပါတယ်။ မောင့်ပယ်လီယာ၊ မိနိုင်းအသင်းတွေနဲ့ဆုံတွေ့ပြီး ပြိုင်ဘက်အနိုင်ယူခဲ့တဲ့ ခြေစွမ်းပြန်ရရင် စီအက်စ်ကေအေ တို့ ပွဲမချောင်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် စီအက်စ်ကေအေတို့ကလည်း လောလောဆယ်နောက် ဆုံးငါးပွဲကစားခဲ့ရာမှာ တစ်ပွဲသာနိုင်ပွဲရထားတာမို့ အခုပွဲဟာ ခြေစွမ်းကွာဟမှုမရှိတဲ့ ပွဲပါပဲ။ ဒါ့အပြင် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ တစ်ပွဲစီသရေပွဲဖြစ်ခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာတော့ မိုနာကိုတို့ အိမ်ကွင်းမှာ အနိုင်ယူသွားမလားဆိုတာ ကြည့်ရမယ့်ပွဲပါပဲ။

စပါးနှင့် လေဟာကူဆင်

အုပ်စု(E)မှာ စပါးတို့လည်း ခြေစွမ်းပုံမှန်မရသေးပါဘူး။ နောက်ဆုံးငါးပွဲကစားခဲ့ ရာမှာ တစ်ပွဲမှမနိုင်ဘဲ သရေပွဲချည်းလေးပွဲဆက်တိုက်ရရှိထားတဲ့အပြင် ရုံးပွဲတစ်ပွဲ ကြိုထားပါတယ်။ ဘောလလောကူဆင်တို့ကတော့ နိုင်ပွဲတွေပျောက်ဆုံးနေရာက ဝုတ်တက်ကို နိုင်ပွဲပြန်ရထားတာမို့ အခုပွဲမှာ စိတ်ဓာတ်မြင့်မြင့်မားမားနဲ့ ကစားပါလိမ့် မယ်။ အကြိုက်က စပါးဖြစ်ပေမယ့် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်က ဂိုးမရှိရလဒ်အတိုင်းပဲ ထွက် ပေါ်ဖို့များနေပါတယ်။

ဒေါ်မွန်နှင့် စပို့တင်း

အုပ်စု(F)မှ ဒီနှစ်သင်းပထမအကျော့ ဆုံတွေ့ခဲ့တဲ့ပွဲစဉ်မှာ ဒေါ်မွန်က အဝေးကွင်း မှာ နှစ်ဂိုးတစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပါတယ်။ ဒေါ်မွန်ရဲ့ ခြေစွမ်းကလည်း အခုတလော သရေ ပွဲတွေချည်းဖြစ်နေတာမို့ စပို့တင်းတို့ အခွင့်အရေးတွေရသွားနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် စပို့တင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူးတွေက ဂိုးသွင်းမသေချာတာမို့ ဒီပွဲမှာ အသင်းလိုက်ကစားအား ကောင်းတဲ့ ဒေါ်မွန်တို့ပဲ နိုင်ပွဲရသွားပါလိမ့်မယ်။

လီဂါဝါနှင့် ရီးရဲမက်ဒရစ်

အုပ်စု(F)မှာတော့ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ ခြေစွမ်းကောင်းပါတယ်။ ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့က ငါးဂိုးတစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားတာမို့ အခုပွဲမှာတော့ လီဂါဝါတို့ ရှုံးကြွေး ပြန်ဆပ်နိုင်ဖို့ ခြေကုန်ဖွင့်လာဖို့ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နောက်ဆုံးငါးပွဲမှာ ၂၄ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့တဲ့ ရီးရဲမက်ဒရစ်တိုက်စစ်ကို လီဂါဝါတို့ ဟန့်တားဖို့မလွယ်ပါဘူး။ ရီးရဲ မက်ဒရစ်တို့ပဲ အောင်ပွဲခံသွားပါလိမ့်မယ်။

ကိုပင်ဟေဂင်နှင့် လက်စတာ

အုပ်စု(G)မှာ ကိုပင်ဟေဂင်တို့လည်း နိုင်ပွဲပြန်ရလာပါတယ်။ ကိုပင်ဟေဂင်ရဲ့ တိုက်စစ်ရော ခံစစ်ပိုင်းပါ အားရစရာကောင်းတာမို့ လက်စတာတို့ ဒီပွဲမှာ အခြေ အနေဆိုးနဲ့ကြုံတွေ့ရနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်စတာတို့ရဲ့ အားထုတ်မှုကောင်းတာ မို့ အခုပွဲမှာ လက်စတာတို့ အဝေးကွင်းဆိုင်ပေမယ့် အနိမ့်ဆုံးတစ်မှတ်ရနိုင်တဲ့ပွဲပါ။

ဂျူဗင်တပ်စ်နှင့် လိုင်ယွန်

အုပ်စု(H)မှာ ဂျူဗင်တပ်စ်တို့ ခြေစွမ်းကောင်းပြန်ရနေပါတယ်။ တိုက်စစ်ရော ခံစစ် ပိုင်းမှာပါ အားနည်းချက်မရှိအောင် ကြိုးစားထားတဲ့ ဂျူဗင်တပ်စ်ဟာ တိုက်စစ်မှူးတွေ တွေ ဂိုးသွင်းခြေမြားနေတာမို့ အခုပွဲမှာ လိုင်ယွန်ကို အသားစီးရအောင် ကစားပါလိမ့် မယ်။

ဂိုးပြတ်သွင်းအောင်ပွဲခံဦးမယ့် ရီးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ ခြေကုန်ထုတ်ရမယ့် စပါးတို့ရဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုပွဲစဉ်



မယ်။ အခုပွဲမှာ ပထမအကျော့မှာလို ဂျူဗင်တပ်စ်တို့ပဲ နိုင်ပွဲရအောင် စွမ်းဆောင်သွား မှာပါ။

ဆီဗီလာနှင့် ဒိုင်နမိုဇာဂရက်

အုပ်စု(H)မှာ ဆီဗီလာတို့ ဒိုင်နမိုဇာဂရက်ကို ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ နဲ့ နိုင်ထားပါတယ်။ ဆီဗီလာတို့က ခြေစွမ်းကောင်းတွေ ပြသနိုင်နေပြီး နောက်ဆုံး

ကစားခဲ့တဲ့ ငါးပွဲမှာ တစ်ပွဲမှမရှုံးခဲ့ပါဘူး။ ခံစစ်ပိုင်းလည်း တောင့်တင်းတဲ့ ဆီဗီလာကို ဒိုင်နမိုဇာဂရက်တို့ အနိုင်ရဖို့ဆိုတာ မလွယ်ပါဘူး။ ရုံးပွဲတွေဆက်နေတဲ့ ဒိုင်နမိုဇာဂရက် ရဲ့အများများတဲ့ ခံစစ်ကြောင်းကို ဆီဗီလာတိုက်စစ်မှူးတွေ ကျော်ဖြတ်ပြီး ဂိုးတွေသွင်း ကာ အောင်ပွဲခံသွားပါလိမ့်မယ်။

မိုးမြင့်လင်းလက်

ဂိုးရေယာအတွင်းမှာ ကြောက်စရာအကောင်းဆုံးတိုက်စစ်မှူးဖြစ်လာတဲ့ အဂူရို

အဂူရိုဟာ မန်စီးစီးအသင်းနဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြကစားလာတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ဂိုးရေယာတွေအတွင်းမှာ ဂိုးတွေကို ရအောင်သွင်းယူပြလာနိုင်ပါတယ်။ ပယ်နယ် တီရေယာအတွင်းမှာ ဂိုးအများဆုံးသွင်းယူလာနိုင်သူများလာတဲ့အတွက် တစ်ဖက်အသင်းတွေအတွက် အန္တရာယ်အများဆုံး၊ ကြောက်စရာအကောင်းဆုံးတိုက်စစ်မှူးလို ပြော ဆိုလာကြပါတယ်။

အာဂျင်တီးနားကစားသမား အဂူရိုရဲ့ တိုက်စစ်ဟာ လာမယ့်ပြိုင်ပွဲတွေမှာ မန်စီးစီးကို အနိုင်ပွဲတွေရအောင်လုပ်ပေးနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ထားကြောင်းနည်းပြ ဂျွီဒီယိုလာက ဆိုပါတယ်။ အဂူရိုဟာ ပရီမီယာလိဂ်မှာ ၁၀၇ မိနစ်တိုင်း တစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်သူဖြစ်ပြီး အခြားသောပရီမီယာလိဂ်ကစားသမားတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရာမှာ ဂိုးအများဆုံးသွင်းယူပေးနိုင် တဲ့ အနေအထားရှိလာလို့ ဆိုပါတယ်။ အထူးသဖြင့်တော့ ပြိုင်ပွဲတိုင်းမှာ ဂိုးသွင်းစွမ်းရည်မြင့်တက်လာနေတာကို တွေ့နေရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သူဟာ ဂိုးရေယာထဲမှာတော့ ကြောက်စရာအကောင်းဆုံးတိုက်စစ်မှူးလို ဆိုပါတယ်။

ကစားကွက်ပြောင်းလဲမှုကြောင့် နိုင်ပွဲဆက်နေတဲ့ ချယ်လ်ဆီး

ကွန်တီရဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ကစားကွက်ပုံစံပြောင်းလဲကစားလာတဲ့ အတွက် တိုက်စစ်မှူးတွေကို ဂိုးပေါက်

ဖန်တီးပေးပြီး ဂိုးတွေသွင်းယူပေးလာတာ တွေရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆောက်သမ်တန် ကို ချယ်လ်ဆီးက နှစ်ဂိုးပြတ်သွင်းပြီးတဲ့

ပြိုင်ပွဲအပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ လေး ပွဲဆက်တိုက်အနိုင်ရခဲ့ပါတယ်။ ဒီကစား ကွက်က ကော်စကားနဲ့ ဟာဇတ်ကို ဂိုး

ပေါက်တည်ကန်သွင်းမှု ပိုကောင်းပြီး ဂိုး တွေသွင်းယူလာနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်ဇယားထိပ်မှာ ရောက်နေ တဲ့ မန်စီးစီး၊ အာဆင်နယ်နဲ့ လီဗာပူး အသင်းတို့ကို လိုက်မီဖို့ တစ်မှတ်သာလိုပါ တယ်။ ကွန်တီရဲ့ ချယ်လ်ဆီးဟာ လေးပွဲ ဆက်တိုက် အနိုင်ရလိုက်တဲ့အတွက် ဇယားထိပ်ကို ဦးဆောင်နေတဲ့ အသင်း တွေကို လိုက်မီဖို့ တစ်မှတ်သာလိုပါတယ်။ ကွန်တီရဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ခံစစ် ပိုင်းမှာလည်း ပိုပြီးကောင်းမွန်လာတဲ့ အတွက် နိုင်ပွဲတွေဆက်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ ဆို ပါတယ်။ လက်ရှိကစားနေတဲ့ ၃-၄-၃ ကစားကွက်ဟာ ကစားသမားတွေ အတွက် အကောင်းဆုံးကစားနိုင်တယ် လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီကစားကွက်ကြောင့် ကော်စတာဟာ ၁၀ ပွဲမှာ ရှစ်ဂိုးအထိ ဂိုး အများဆုံး သွင်းယူလာနိုင်တဲ့ တိုက်စစ် မှူးဖြစ်လာပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ စုစည်းသည်။

တစ်ပတ်လုပ်ခလစာ ပေါင် ၃၄၆၀၀၀ အထိ ရရှိတော့မယ့် ဂါရက်ဘေးလ်



၂၀၁၃ ခုနှစ်က ရီးရဲမက်ဒရစ်သို့ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၅၅ သန်းနဲ့ ရောက်ရှိလာတဲ့ တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဂါရက်ဘေးလ်ကို ရီးရဲမက်ဒရစ်က ခြောက်နှစ် ထပ်မံစာချုပ်လိုက်တဲ့အတွက် ၂၀၂၂ အထိ ဘာနေပြုမှုမှာ ကစားရတော့မှာဖြစ်ပါ တယ်။ ဂါရက်ဘေးလ်ဟာ ဒီစာချုပ်အရ တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် ၃၄၆၀၀၀ အထိ ရရှိတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဝေလတောင်ပံကစားသမား ဂါရက်ဘေးလ်ဟာ ရီးရဲမက် ဒရစ်သို့ရောက်ရှိလာပြီးနောက် ချန်ပီယံလိဂ်ဇယားကို နှစ်ကြိမ်တိုင်ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ကို ခြောက်နှစ်ထပ်မံစာချုပ်လိုက်တဲ့အတွက် အသက် ၃၃ နှစ်တိုင် အောင် ရီးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့အတူ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့လက နေမာကို လည်း ထပ်မံစာချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဂါရက်ဘေးလ်ရဲ့ လုပ်ခလစာဟာ တစ်နှစ်ကို ပေါင် ၁၈ သန်းရရှိမှာဖြစ်ပြီး နေမာထက် လစာပိုရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ သို့ပေမယ့် တစ်နှစ်ကို ပေါင် ၁၉ သန်းရနေတဲ့ စီရော်နယ်ဒိုထက်တော့ နည်းပါးသေးတယ်။ ဂါရက်ဘေးလ်ဟာ ခြောက်နှစ်အတွက် လုပ်ခလစာ ပေါင် ၁၀၈ သန်းအထိ ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။

နယ်မြေချင်း၊ ရေမြေချင်းထိစပ်နေသည့်အတွက် တည်ငြိမ်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

၈၁ > ၃

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများကို အခြေခံ၍ အနာဂတ်ကာလအတွက် အကောင်းဆုံးကြိုတင်ပြင်ဆင်

၈၁ > ၅



မောင်တောခရိုင်အတွင်း နယ်မြေရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်နေပြီး ပါဝင်ပတ်သက်သူတွေကို ဖော်ထုတ်ကာ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ပြတ်သားစွာအရေးယူသွားမည်

၈၁ > ၆

နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းလာ၍ နေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်သူများ နေရပ်သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် အမှတ် (၁) နယ်ခြားစောင့် ရဲကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် (ကျီးကန်းပြင်) ကိုးတန်ကောက်ရိုက်စခန်းနှင့် ငါးခူရနယ်မြေရုံးတို့သို့ အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အကြမ်းဖက်သမားများက အလစ်အပိုက်ရယူ၍ အကြမ်းဖက် စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်းကိုးဦး ကျဆုံးခဲ့ပြီး လက်နက်ငယ်မျိုးစုံ ကျည်မျှင်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

ယခုအကြမ်းဖက်ဖြစ်စဉ်သည် ၎င်းဒေသတွင် အများစု ရောက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသော အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များအတွင်း အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်ဝါဒ တိုးမြှင့်လာစေရန် အချိန်ယူ၍ စည်းရုံးသိမ်းသွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းဖြစ်စဉ်သည် RSO အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့်ဆက်သွယ်သောအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ပြည်ပရှိ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အကြမ်းဖက်အားပေး လှူပူဂိုလ်များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုများရယူကာ အချိန်ယူ ပြင်ဆင်ပြီး စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်သည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်ကြောင့် ဒေသခံများမှာ နေရပ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ကြပြီး ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြရာမှ ယခုအခါ တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့၏ နယ်မြေရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်မှုများ ပြည်သူလူထု၏

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၄ ❖



စီးပွားရေးအလျင်အမြန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အကတိလိုက်စားမှု အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ပြည်သူ့ပြည်သားများ တိုင်ကြားနိုင်

၈၁ > ၉

အဖြေရှာဖွေနေဆဲ ငလျင်ဘေး ကျရောက်မှုများနဲ့ အိတ်လီ

၈၁ > ၁၁

လှိုင်မြို့နယ်၌ ဘုရားမီးပူဇော်ရာမှ လျှပ်စစ်ပိုင်းယာရှောင်ခြင်း နေအိမ်(ဆိုင်ခန်း)များ မီးလောင်

၈၁ > ၁၃

ဂိုးပြတ်သွင်းအောင်ပွဲခါးမယ် ရိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ ခြေကုန်ထုတ်ရမယ့် စပါးတို့ရဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုပွဲစဉ်

၈၁ > ၁၉

ကရင်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့အား ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဟုသုံးစွဲခြင်းမှာ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်းနှင့် ကျောင်းကုန်းမြို့အနီး၌ လက်နက်မျိုးစုံအပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းမိခြင်းမှာ KPDF နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း ရှင်းလင်း

သတင်း - ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးထောင်

မော်လမြိုင် နိုဝင်ဘာ ၁

ကရင်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (KPDF) ကို ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဟု သုံးစွဲခြင်းမှာ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်းနှင့် ကျောင်းကုန်းမြို့အနီး၌ လက်နက်မျိုးစုံအပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းမိခြင်းမှာ KPDF နှင့်သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိဟု KPDF ဥက္ကဋ္ဌ စောကျော်ကျော်ထက်က မီဒီယာများအား ရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်စဉ် ပြောကြားလိုက်သည်။

အဆိုပါ ရှင်းလင်းပွဲကို မော်လမြိုင်မြို့ရှိ KPDF ၏ ပဟိုစီးပွားရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးဌာန၌ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့ ဖွန်းလွှဲပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရှင်းလင်းပွဲတွင် KPDF ဥက္ကဋ္ဌ စောကျော်ကျော်ထက်က “လက်နက်မျိုးစုံအပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးနဲ့ဖမ်းမိတဲ့ စောမူကြီးကိစ္စနဲ့ပတ်သက်ရင် သူက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သုံးဆယ်သာ၊ အရပ်သာ၊ စောမူကြီးကို သူ့အမျိုးသမီးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သိရတာကိုးလလောက်ပဲ ရှိသေးတယ်။ အခုကိစ္စကို ကျောင်းကုန်းက ခုမြို့နယ်မှူး၊ အိမ်လာမေးတယ်။ ကျွန်တော် ရှင်းပြတယ်။ ဒီကိစ္စ ကျွန်တော် မသိဘူး။ ရွှေတောင်မှာ သူက အမှုနှစ်ခုရှိတယ်တဲ့။ ဖိုးတွမ်တီးနဲ့ ရိုက်နှက်မှုဆိုပြီး ဒုမြို့နယ်မှူး၊ ပြောပြမှ သိရတာ။ သူက အဖွဲ့အတွက် စားဝတ်နေရေး ဆန်၊ ဆီ၊ ဆားတွေ ရှာပေးမယ်ဆိုပြီး ဝင်လာတာ။ နောက် ပြည်သူ့စစ်ဖွဲ့ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ လူကြီးတွေကို တင်ပြထားတာပဲ ရှိတယ်။ ဘာမှ အကြောင်းပြန်တာမရသေးဘူး။ ပြည်သူ့စစ်မဟုတ်သေးတာကို ပြည်သူ့စစ်လို သုံးတယ်။ သူ့လွတ်ရာလွတ်ကြောင်းရှာပြီး

သုံးတဲ့စကားကို ရေးတဲ့သူတွေအနေနဲ့လည်း သေချာအောင် ကျွန်တော်တို့ဆီ ပြန်မေးသင့်တယ်။ စောမူကြီးကိစ္စကတော့ ရဲက သူ့အလုပ်သူ ဆက်လုပ်မှာပါ”ဟု ပြောကြားသည်။

စောမူကြီးကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်အနီး၌ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်က လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်၊ လက်နက်မျိုးစုံနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ၁၆၀၀၀ ကျော်တို့နှင့် ဖမ်းဆီးရမိခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းက KPDF မှ ဒုတိယပိုလ်မှူးကြီး စောမူဂျီ (ခ)စောမူကြီး ဖြစ်ကြောင်း ထွက်ဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်။

စောကျော်ကျော်ထက်က “လက်နက်ခဲယမ်းရောင်းဝယ်တယ်။ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းတယ်ဆို လက်ခံလို့မရဘူး။ စစ်တပ်ကို ဆန့်ကျင်ရင်လည်း သူပုန်ပဲ။ ကျွန်တော်တို့က စီးပွားလည်း မရှာတတ်ဘူး။ စီးပွားလည်းမရှိဘူး။ အာဏာပိုင်တွေ အကုန်သိတယ်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❖

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

ALPHA CEMENT | **အယ်လ်ဖာ အိတ်လီ**

တစ်ရက်လျှင် သိလပ်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ဂုဏ်ယူစွာထုတ်လုပ်ပါသည်။